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BRM.0002.22.2020 
Protokół Nr XXII/20 

z XXII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 10 czerwca   2020 roku 

 
 

Obrady odbywały się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość –  

w zdalnym trybie obradowania -  od godz.9:00 do godz.10:25. 

             Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie – Pan J. Brant - prowadził posiedzenie z sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Rynie ul. Ratuszowa 2. 
 

            W obradach uczestniczyli: 
-     Radni Rady Miejskiej 

      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Skarbnik Gminy  -  Agnieszka Kozłowska – Budka 
      -     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie - Ewa Modzelewska  
 
                                  Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 8 maja 2020r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego     
    działki o numerach geodezyjnych 282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295, 301, 303/2, 277, 280,    
    281, 160  położonych  w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn. Druk 1 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania   
    przestrzennego w obrębie geodezyjnym Ławki– Południe. Druk 2 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania    
    przestrzennego w obrębie geodezyjnym Ławki– Ryński Dwór. Druk 3 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania   
    przestrzennego dla działki o numerze ewidencyjnym 80/7 oraz części działek 80/8 i 80/18, obręb    
    Szymonka, gmina Ryn. Druk 4 
10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko    
     –  Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych z zakresu   
     administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 5 
11.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.  
     Druk 6 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej nr 21/15,   
     położonej przy Placu Wolności w Rynie. Druk 7 
13.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczone nr 21/16 i   
    21/18, położone przy Placu Wolności w Rynie. Druk 8 
14.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanej  
     oznaczonej nr 90/1, położonej w obrębie Orło gm. Ryn. Druk 9 
15.Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości w obrębie Rudówka. Druk 10 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 11 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
       2020 - 2027. Druk 12 
18.Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2019 rok Druk 13 
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
20. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                          
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Ad.1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia – w zdalnym trybie obradowania -  dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady 
Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, w których  uczestniczyło 15 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o ewentualne wnioski do porządku. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowe punkty 
dotyczące: 
1/  Podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej nr 57/1 położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie. Druk 14 
2/  Podjęcia uchwały  w sprawie wprowadzenia odstępstw od zakazu spożywania napojów  
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie porządek obrad z 
zaproponowanymi zmianami.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 8 maja 2020r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu z  
poprzedniej sesji z 8 maja 2020r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w   

         okresie między sesjami.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że : 
1/ do wiadomości Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęło pismo Radnej Pani J. Kryńskiej, 
kierowane do Pani Sekretarz dotyczące udzielenia informacji na temat możliwości wydzierżawienia 
działek, z możliwością uprawy ogrodowej. 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał treść pisma. Przedstawił również odpowiedź na 
pismo podpisane z upoważnienia Burmistrza MiG przez Panią Sekretarz. 
 
Pisma stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokółu. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że dyskusja dotycząca działek wynikła na jednym 
z forum internetowym, ponadto w tej sprawie miał  też telefony od mieszkańców.  
Stwierdził, że po krótkim sprawdzeniu okazało się , że większość z tych działek, o które pytano nie 
należy do zasobów Gminy Ryn.  
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   

         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że odbyło się wiele narad związanych z budową sali 
widowiskowej. Niestety są kłopoty z projektantem , który nie realizuje w żaden sposób naszych 
wytycznych, nie poprawia projektów i praktycznie wszystko jest w zawieszeniu. Nie możemy sobie na 
taką sytuację pozwolić. W związku z tym nosimy się z zamiarem odebrania projektantowi  możliwości 
dysponowania tym projektem. Projektant przestał odbierać telefony, przestał odpowiadać na e-meile, 
przestał odbierać korespondencję. Mamy duży problem, będziemy pewnie musieli kogoś wziąć, co 
będzie się wiązało z dodatkowymi kosztami, żeby skończyć tą inwestycję i uzyskać dofinansowanie. 
 
Ponadto, Pan J. Filipek – Burmistrz MiG  poinformował, że w dniu wczorajszym wziął udział w 
posiedzeniu zarządu LGD-9, które odbyło się w Ogonkach. 
 
Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
        obejmującego  działki o numerach geodezyjnych 282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295,   
        301, 303/2, 277, 280,  281, 160  położonych  w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn.   
        Druk 1 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że po dwóch latach udało się uzyskać wszystkie 
uzgodnienia dotyczące planu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że na czarno-białych mapach dołączonych do 
kolejnych projektów uchwał dotyczących Ławek-Południe, Ławek – Ryński Dwór trudno jest usytuować 
położenie działek. Dlatego poprosił, aby było to zobrazowane w bardziej czytelny sposób. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  obejmującego  działki o numerach  
geodezyjnych 282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295, 301, 303/2, 277, 280, 281,160  położonych   
w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn.  Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/164/20  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   
        zagospodarowania   przestrzennego w obrębie geodezyjnym Ławki– Południe. Druk 2 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że kolejne uchwały zostały sporządzone na wniosek tego 
samego przedsiębiorcy. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania   przestrzennego w obrębie 
geodezyjnym Ławki– Południe. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/165/20  stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu     
        zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Ławki– Ryński Dwór. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że projekt uchwały dotyczy terenu położonego za 
ogrodami działkowymi w stronę Ryńskiego Dworu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania   przestrzennego w obrębie 
geodezyjnym Ławki– Południe. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/166/20  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   
         zagospodarowania przestrzennego dla działki o numerze ewidencyjnym 80/7 oraz części   
         działek 80/8 i 80/18, obręb Szymonka, gmina Ryn. Druk 4 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że jest to teren położony po lewej stronie przed kanałem  
Szymońskim , jadąc od strony Rynu. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania   przestrzennego w obrębie 
geodezyjnym Ławki– Południe. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/167/20  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą   
          Warmińsko  –  Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań  
          Zleconych  z zakresu  administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i   
          cmentarzy wojennych. Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że tak uchwał podejmowana jest, co roku. Na ten cel 
wojewoda przeznaczył 5.500 zł. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko  –  Mazurskim w sprawie 
powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych  z zakresu  administracji rządowej dotyczących 
utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/168/20  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg   
           gminnych. Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że do uchwały musiały zostały wprowadzone stawki 
opłat za urządzenia telekomunikacyjne, których w poprzedniej uchwale nie było.  
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/169/20  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej 
           nr 21/15, położonej przy Placu Wolności w Rynie. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że oba projekty uchwał  ( Druk 7 i 8 ) dotyczą budynków 
położonych przy rondzie, gdzie kiedyś mieściła się piekarnia. Podkreślił, że budynki są własnością osób 
prywatnych i są na to dokumenty, natomiast grunt pod budynkami jest własnością Gminy. Dlatego 
proponuje się uregulować tą sytuację, bo ci ludzie ograniczają się z inwestycjami i nic się tam nie dzieje. 
Wyraził nadzieję, że wojewoda uzna nasze argumenty i uda się to sprzedać bezprzetargowo. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 1 głosie wstrzymującym się.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej nr 21/15, położonej przy Placu Wolności w 
Rynie. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
 
Uchwała Nr XXII/170/20  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 

Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 

Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 

Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Cybul 
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Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczone  
          nr 21/16 i 21/18, położone przy Placu Wolności w Rynie. Druk 8 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczone nr 21/16 i 21/18, położone przy Placu Wolności 
w Rynie. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXII/171/20  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 

Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 

Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 

Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Cybul 

 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości      
       niezabudowanej  oznaczonej nr 90/1, położonej w obrębie Orło gm. Ryn. Druk 9 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że działka stanowi część drogi i właścicielem wszystkich 
działek wokół drogi jest jeden gospodarz.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości  niezabudowanej  oznaczonej nr 90/1, położonej w obrębie 
Orło gm. Ryn. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/172/20  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości w obrębie Rudówka. Druk 10 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zamiany nieruchomości w obrębie Rudówka. Druk 10 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/173/20  stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
 

Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 11 

 
Pani A. Kozłowska- Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odnośnie przebudowy odcinka drogi gminnej Ławki Małe-Mioduńskie 
wyjaśnił, że chodzi o drogę, która jest sukcesywnie robiona w stronę Mioduńska, na ten cel otrzymaliśmy 
80 000 zł. 
Dodał, że zakupiono  20 komputerów dla uczniów i planowany jest jeszcze zakup 23 komputerów. 
Odnośnie programu „"Kreatywnie i twórczo - nowy wymiar edukacji w Szkole Podstawowej im. 
Bojowników o Polskość Warmii i Mazur w Rynie” w kwocie 380 000,00 zł poinformował, że jest 
możliwość wyposażenia sal, przy prawie  100% dofinansowaniu. . 
Poinformował też, że mamy przyobiecane  90 000 zł na zakup samochodu dla osób niepełnosprawnych. 
Odnośnie powiększenia cmentarza komunalnego w Rynie poinformował, że planowane jest ogrodzenie 
terenu oraz wykonanie alejek żwirowych.  
Planowany jest zakup samochodu dla OSP Sterławki Wielkie.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 11 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/174/20  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
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Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
           2020 - 2027. Druk 12 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020 - 2027. Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/175/20  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
 
Ad.18 Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Ryn za 2019 rok. Druk 13 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – poinformowała, że  ocena zasobów pomocy społecznej jest 
sporządzana na podstawie art.16 a  ustawy o pomocy społecznej. Dokument ma na celu przygotowanie 
sytuacji demograficznej, społecznej, oceny potrzeb i tego , co zostało już zrobione w pomocy społecznej. 
Sporządzany jest na podstawie dokumentów, które wczytują się samoistnie i niekiedy robią nam błędy i 
na podstawie dokumentów przygotowanych przez nas w sprawozdaniach wcześniejszych, uzupełniamy 
to o dane, wykresy graficzne. Dokument zawiera też wnioski, które są podsumowaniem tego, co zostało 
wykonane w tej  dokumentacji.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie do Pani Kierownik od Radnej Pani  J. 
Kryńskiej – Cieśla o bezdomność na terenie Miasta i Gminy Ryn.  
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – odpowiedziała, że na terenie Miasta i Gminy nie ma 
bezdomności. Dodała, że raz na dwa lata odbywa się sprawdzanie osób bezdomnych. Jest wtedy 
organizowany wspólny wyjazd z policją i sprawdzane są miejsca, w których takie osoby najczęściej 
mogą się znajdować.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie od Radnej Pani J. Kryńskiej – Cieśla 
o zasoby mieszkań komunalnych i liczbę osób czekających na mieszkania komunalne.  
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – odpowiedziała, że te dane są brane z Gminy, ponieważ 
ona zajmuje się mieszkaniami.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jeżeli chodzi o osoby zainteresowane mieszkaniami, 
to jest ich bardzo dużo. Tygodniowo wpływa kilka podań, a były też takie czasy, że wpływało  ich 
kilkanaście. Dodał, że jest to związane z remontowanymi budynkami mieszkalnymi, w których powstaną 
trzy mieszkania. Jeżeli chodzi o mieszkania potrzeby są dosyć duże, ale na tą  chwilę w Gminie Ryn nie 
ma żadnych wolnych lokali komunalnych. A, powinien być chociaż jeden wolny lokal na wypadek sytuacji 
awaryjnej. Ale z drugiej strony pozostawienie takiego lokalu przy tak dużych potrzebach i trzymanie go, 
na sytuację wyjątkową też będzie bardzo trudne.  
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – dodał, że na potrzeby mieszkaniowe została zakupiona działka z 
budynkiem. Jednak w związku z obecną sytuacją inwestycja musi zostać na razie wstrzymana. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – poinformowała, że z oceny zasobów wynika pozytywny 
wniosek, że maleje liczba osób korzystających z pomocy społecznej. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że dość szczegółowo zapoznał się z tym 
dokumentem i wynika z niego, że maleje liczba ludzi korzystających z pomocy, a przy tym maleje też 
kwota wypłacanych świadczeń w tym zakresie. Podkreślił, że z wniosków wynikają też potrzeby. Nie 
mamy  mieszkania chronionego. Trzeba uzupełnić zasoby instytucjonalne o klub integracji społecznej. 
Trzeba też zabezpieczyć potrzeby mieszkańców, bo ilość mieszkań komunalnych, na dzień dzisiejszy, 
jest niewystarczająca. Mało jest też mieszkań socjalnych. Pan Przewodniczący stwierdził, że na opiekę 
społeczną są przeznaczane potężne pieniądze. W wielu kategoriach zmalały braki np. w funduszu 
alimentacyjnym, gdzie płacimy coraz mniej. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – dodała, że liczba rodzin korzystających z zasiłku 
dotyczącego rodzinnych świadczeń wychowawczych też maleje.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zwrócił uwagę na to, że Ryn jest specyficzną 
miejscowością z uwagi na bezrobocie i osoby niepełnosprawne.  
 
 
Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości    
            niezabudowanej, oznaczonej nr 57/1 położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie. Druk 14 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że jest duże zainteresowanie sprzedażą tej działki 
położonej na peryferiach Rynu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 57/1 położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie.     
Druk 14 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXII/176/20  stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały  w sprawie wprowadzenia odstępstw od zakazu spożywania  napojów    
          alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Dodał, że w uchwale wymienione są 
działki, na proponuje się odstępstwo od zakazu spożywania napojów alkoholowych. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia - jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wprowadzenia odstępstw od zakazu spożywania  napojów  alkoholowych w miejscach publicznych na 
terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXII/177/20  stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 

Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 

Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 

Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Cybul 

 

Ad.21 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie Radnej Pani J. Kryńskiej - Cieśla  
o termin otwarcia „ Orlika”. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jest to pytanie do Pani Dyrektor Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego, ponieważ to ona musi zdecydować, czy jest w stanie zabezpieczyć teren zgodnie z 
przepisami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie Radnej Pani J. Kryńskiej - Cieśla  
dotyczące terminu rozpoczęcia prac związanych z budową żłobka. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jeszcze nie ma podpisanej umowy więc nie można 
było ogłosić przetargu.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał do kiedy musimy zakończyć tą budowę. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na początku roku założenia były takie, że do końca 
września żłobek będzie otwarty. Nie mniej jednak nie wiadomo, jakie będą zapisy umowy. Ma nadzieje, 
że termin zostanie w jakiś sposób przesunięty, bo zrealizowanie tej inwestycji do września jest 
praktycznie niemożliwe.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie Radnej Pani J. Kryńskiej - Cieśla  
dotyczące lustra przy drodze krajowej w miejscowości Skop.  
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – wyjaśnił, że mieszkańcy miejscowości Skop zebrali 
podpisy pod petycją do Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Olsztynie, aby przy 
jednej z posesji postawić lustro, które umożliwi bezpieczny wyjazd z posesji. Dodał, że z jego punktu 
widzenie lustro jest tam niezbędne. Przypomniał, że w tej sprawie już wcześniej były wysyłane pisma do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Odpowiedzi były negatywne i wynikało z nich, że nie 
ma potrzeby ustawiania tam lustra. Okazało się też, że stwierdzono to zaocznie, bo nikt z Generalnej 
Dyrekcji nie był w terenie.  
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że nie ma jeszcze odpowiedzi na 
wniosek mieszkańców Skop. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał pytanie Radnej Pani J. Kryńskiej - Cieśla  
dotyczące oświetlenia ulic. 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przypomniał, że kilka lat temu został wykonany audyt 
oświetlenia w Gminie, który miał wskazać miejsca, gdzie jest deficyt jeśli chodzi o lampy oświetleniowe. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że trudno jest  w tej chwili uzyskać dofinansowanie na 
oświetlenie. To jest praktycznie niemożliwe. Nie mniej jednak na spotkaniach sieci Cittaslow poruszony 
był ten problem i to zostało wpisane w strategię. Stowarzyszenia mają trochę łatwiej. W ramach 
stowarzyszenia będziemy o te pieniądze walczyli. Podkreślił, że audyt jest i oświetlenie jest uzupełniane 
w miejscach, w których jest to niezbędne. Nie mniej jednak, na dużą modernizację musimy poczekać, 
gdy pozyskamy jakieś dofinansowanie, ponieważ koszty są dosyć duże.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał informację Radnej Pani J. Kryńskiej - Cieśla  
o tym, że w Rynie przy ulicach zalegają śmieci.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że pewnie się zdarzy, że śmieci gdzieś tam zalegają. Ale 
generalnie chodzi pracownik sprawdza, monituje i zgłasza. Uważa, że sytuacja jest dobra.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał podziękowanie przekazane przez Panią J. 
Kryńską - Cieśla następującej treści: „ W imieniu swoim oraz swoich rodziców składam podziękowanie 
dla Pani Natalii Głowacz za udzielenie profesjonalnej pomocy przy wypełnianiu i wysyłaniu wniosku dot. 
dopłaty w programie „ Czyste powietrze”. Jednocześnie pragnę podkreślić, że profesjonalizm i 
kompetencje zawodowe, jakie posiada Pani Natalia Głowacz godne są największej pochwały.” 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że w związku z poluzowaniem obostrzeń 
związanych  z walką z koronowirusem  jest 600 dobowych przypadków zachorowań. Gmina Ryn została 
wyspą w środku, bo w Giżycku, Mikołajkach, powiecie mrągowskim  są już stwierdzone świeże 
przypadki zachorowań i wiele osób umieszczonych zostało na kwarantannie. Dlatego zaapelował o 
przestrzeganie tego, co zalecają nasze władze. Nadchodzą wakacje i wiele osób już do nas dociera, bo 
zaczyna się weekend związany z Bożym Ciałem. Podkreślił, że  dla własnego bezpieczeństwa nałożenie 
masek i przestrzeganie zaleceń jest bardzo ważne. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – podziękowała Radnemu Panu I. Nickarz za to, że wtedy 
kiedy rozpoczęły się te trudne dni związane z koronawirusem zaoferował swoją pomoc na zasadzie 
wolontariatu. Jako jedyna osoba z Rynu chciał , w razie potrzeby, wspomóc nasz ośrodek poprzez 
pomoc w postaci dowozu żywności do rodzin.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – dodał, że Pana I. Nieckarza nie trzeba specjalnie 
przedstawiać, bo to jest człowiek o wielkim sercu i podziękował mu za taką postawę. 
 
Ad.22 Zamknięcie posiedzenia.            
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                    
                                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:  
Bożena Dybała                                                                           Juliusz Brant 
                                                                              


